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Postadress 

831 86 ÖSTERSUND 

Besöksadress 

Residensgränd 7 

Telefon 

010-225 30 00 

E-post 

jamtland@lansstyrelsen.se 

Webb 

www.lansstyrelsen.se/jamtland 
 

 

Rennäringsdelegationen Jämtlands län 

Plats:   Digitalt möte  

Tid:   25 maj 2023 kl.13.00-14.40 

Deltagande ledamöter: Marita Ljung, ordförande, Länsstyrelsen 

  Nicklas Johansson, rennäringsrepresentant 

Elin Klemensson, rennäringsrepresentant 

Annika Myhr, kommunrepresentant (C) 

Karin Näsmark, kommunrepresentant (S)  

 

Deltagande tjänstemän: Mia Krylén, sekreterare/samordnare Naturvårdsenheten 

Olov Hallquist, viltchef Naturvårdsenheten  

Mattias Lindell, handläggare Vattenenheten 

Ingemar Näslund, expert Renmarkskommittén Vattenenheten 

 

 

Dagordningspunkt Föredragande 

§12 Landshövdingen hälsar samtliga välkomna till dagens möte. 

§13 Föregående protokoll 

- Föregående protokoll gicks igenom. Det fanns inga särskilda 

kommentarer kring detta.  

§14 Fastställande av dagordningen  

- Inga förslag på övriga frågor, dagordningen fastställdes enligt 

Länsstyrelsens förslag.  

§15 Val av justerare 

- Annica Myhr samt Niclas Johansson valdes till att justera dagens 

protokoll.  

Ordförande 

  

Beslutspunkter  

- Inga beslutspunkter vid dagens möte. 

 

Informationspunkter  
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§16 Ramvillkor för småviltjakten 2023 

- Beslutet baseras till stor del på nuvarande beslut med följande 

förändringar: 

Gäller för tre år i stället för som tidigare ett år, som längst till och 

med 15 maj 2026. Lottningsförfarandet som funnits för tre 

samebyar har tagits bort, anledningen är att det varit administrativt 

tungt och att säljsystemet NatureIT nu byggt in ett kösystem som 

bedöms hålla för hög belastning. Priset för dagtillstånd har ändrats 

till 450 kr och är nu lika i alla samebyar.  

Övriga tillägg och ändringar gäller förtydligande om jaktträning 

med hund, aktivering av jakttillstånd, jägarnas ansvar för att 

hunden inte jagar ren samt att beslutet kan upphävas om 

lagstiftningen som det baseras på förändras. Beslutet är 

konsulterat med sex av samebyarna samt Sametinget och SSR.  

Själva beslutet samt frågor och svar ligger på Länsstyrelsens 

hemsida. 

Olov Hallquist 

 

§17 Rovdjursförvaltning 

- Länsstyrelsen har tagit fram en förvaltningsplan för stora rovdjur i 

Jämtlands län 2023–2027. Av planen framgår bland annat ramar 

och förutsättningar för förvaltningen, länsstyrelsens roll, 

förutsättningar för rovdjuren i länet samt mål och riktlinjer för 

förvaltningen i länet. Syftet är att ge förutsättningar till den lokala 

och regionala förvaltningen och bidra till tydlighet, förutsägbarhet 

och transparens.  

Förvaltningen grundas på internationella direktiv och 

konventioner som sedan förtydligas i nationell lagstiftning och 

politiska målsättningar. Naturvårdsverket bidrar med föreskrifter 

vägledning och delegeringar till Länsstyrelsen som är den 

regionala förvaltningsmyndigheten.  

Målet är att rovdjuren ska uppnå gynnsam bevarandestatus 

samtidigt som tamdjurshållning inte påtagligt försvåras och 

socioekonomisk hänsyn ska tas. I praktiken innebär det att man 

fastställer nationella referensvärden för rovdjurens antal, regionala 

miniminivåer och länsvisa förvaltningsmål och intervaller för 

antalet av respektive art. Förvaltningen ska till exempel verka för 

att rennäringen ska ha en förlust om maximalt 10 procent av 

faktiskt renantal orsakat av rovdjur och att man snabbt och 

rättssäkert ska hantera ansökningar om skyddsjakt.  

Tanken är att den regionala planen ska revideras vart femte år, en 

ny nationell plan är på gång från Naturvårdsverket. 

Naturvårdsverket har också fått i uppdrag av Regeringen att 

minska vargstammen, hur det ska gå till diskuteras just nu bland 

annat med Landshövdingarna.  

Förvaltningsplanen och mer information om förvaltningen finns 

på Länsstyrelsens hemsida.  

Olov Hallquist 
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§18 Fiske på renbetesfjäll 

- Arbetet med att utrota den inplanterade stammen av gädda i 

Sörbytjärn fortsätter. Man spärrar årligen av med ryssjor och 

trenden går åt rätt håll, hittills inga infångade under 2023. Man har 

heller inte gjort nya fynd i andra vatten i området. Man räknar 

med att projektet fortsätter i 2–3 år till.  

- Decimeringsfisket av illegalt utsatt Kanadaröding i Ånnsjön 

fortsätter. Trots att insatser genomförts sedan 1995 har man via 

radioförsedda fiskar kunnat konstatera att det inte hänt så mycket 

med populationen. Med nya metoder hoppas man på bättre 

resultat. Vid sommarfiske på djupet fångade man 2022 upp till ett 

ton fisk varav den största vägde 17 kilo och var 24 år gammal. I år 

ökar man insatserna för att bland annat motverka att fiskarna 

vandrar ner i vattendrag söderut. 

- Provfiske är en standardiserad metod som bland annat gör 

resultatet jämförbart mellan olika sjöar. Speciella nät läggs ut 

slumpmässigt för att få fram stickprov av fisksamhället. Man får 

t.ex. reda på art- och storleksfördelning, tillgången till fisk samt 

hur fisken mår. Det tar upp till 5 år innan man ser förändringar i 

bestånden. Man brukar hinna med 5–10 sjöar per år och metoden 

kombineras ofta med el-fiske. Provfisken sker ofta i samarbete 

med berörd sameby. 

- Restaurering av fiskeleder är inte så vanligt inom renbetesfjällen 

men när det sker är det oftast fråga om rensning av gamla 

flottningsleder, vägtrummor och rester av dammar. Man arbetar 

bland annat i Arån, Fångån och Lövan. Insatser i Dammån har 

särskilt gynnat en långvandrande stam av öring som vandrar hela 

vägen från Storsjön. Samverkan sker med ansvariga för 

kulturmiljöfrågor innan man gör insatser i t.ex. gamla 

flottningsleder och dammar. 

Mattias Lindell 

§19 Renmarkskommittén 

- Delbetänkandet är i stort sett klart förutom mindre justeringar. I 

stort går det ut på att länsstyrelserna ska fortsätta förvalta och 

upplåta småviltjakt och fiske fram till huvudbetänkandet som 

kommer i maj 2025. Vissa förändringar görs i lagen bland annat 

för att för att omfatta situationen i Girjas sameby.  

Det finns också ett nytt förslag om att det ska bli möjligt för lokala 

föreningar att ta över hanteringen av upplåtelserna. Föreningen 

ska i så fall bestå av representanter för berörda samebyar, lokala 

jakt- o fiskeorganisationer samt ev. övriga intressen.  

I arbetet har kommittén tagit fram en bilaga till delbetänkandet 

som är avsedd att visa på utredningens inriktning som är att rätten 

till småviltjakt och fiske i slutbetänkandet, med vissa villkor, 

överförs till samebyarna. Hittills är kommittén inte enig om 

Ingemar 

Näslund 
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bilagan ska presenteras i samband med delbetänkandet. 

Kommitténs sista sammanträde inför delbetänkandet är den 19 

juni och den blir offentlig i slutet av augusti.  

Sametingets utredning om samebyarnas organisation fortsätter. 

Det som hittills kommit fram är att samebyarna i stort är nöjda 

med dagens situation medan vissa partier inom Sametinget har 

lagt fram förslag om att öppna upp samebyarna för medlemskap 

även för icke-renskötande samer. 

Det är svårt att sia om hur den fortsatta inriktningen i kommittén 

kommer se ut, det är nu en brytningspunkt mellan utredning och 

parlamentariker och till slut politikernas sak att avgöra det. En 

omständighet som kan påverka processen är att flera samebyar 

planerar att stämma staten vilket Talma sameby redan gjort. 

- Annika lyfte frågan om hur delegationens ledamöter kan bidra för 

att motverka ryktesspridning och oro kring processen. 

Länsstyrelsen försöker hålla ledamöterna så uppdaterade som 

möjligt och det går också bra att höra av sig till Ingemar om man 

har några frågor.    

§20 Frågor att lyfta vid kommande möte 14 november 

- Inga frågor lyftes till nästa möte 

Ordförande 

§21 Övriga frågor 

- Inga övriga frågor 

Ordförande 

§22 Mötet avslutas 

- Ordförande tackade ledamöterna och avslutade mötet. 

  

Ordförande 

 

 

Protokollet justeras      /      2023 

 

 

Marita Ljung, ordförande 

 

 

Nicklas Johansson, rennäringsrepresentant 

 

 

Annika Myhr, kommunrepresentant 


